

Franz Schubert

1797–1828

The Complete Lieder

DEUTSCHE SCHUBERT-LIED-EDITION

Bärenreiter's *Neue Schubert-Ausgabe* as a basis for the recordings, producing a stirring cycle of particular integrity. All the sung texts are included online with English translations.

Schubert vertonte in seinen etwa 650 Liedern die Gedichte von 115 Autoren. Er wählte Texte aus der Bibel und dem antiken Griechenland, Gedichte der Renaissance, des Zeitalters der Aufklärung und der Empfindsamkeit und der frühen Romantik. Neben den Klassikern Goethe, Schiller, Shakespeare, Petrarca, Heine stehen Gedichte österreichischer Zeitgenossen und Freunde. Diese Gesamtaufnahme enthält sämtliche ein- und mehrstimmigen Lieder Schuberts mit Klavierbegleitung, geordnet nach den Dichtern, die ihn zu seinen Kompositionen inspirierten. Ulrich Eisenlohr, Pianist und künstlerische Leiter der Edition, und die deutschsprachigen Sänger legten ihren Einspielungen die *Neue Schubert-Ausgabe* des Bärenreiter-Verlages zu Grunde und profitierten damit von den neuesten Forschungen. So entstand eine faszinierende Gesamteinspielung von großer Einheitlichkeit. Alle gesungenen Texte sind online verfügbar.

Schubert set the verse of more than 115 poets to music, producing around 650 songs. He selected biblical texts and poetry from classical Greece, the Renaissance, the Enlightenment and the early Romantic era, the poets including Goethe, Schiller, Shakespeare, Petrarca and Heine as well as his Austrian contemporaries and friends. *The Complete Lieder* includes all the solo songs and part songs with piano, grouped according to the poets who inspired him. Ulrich Eisenlohr, pianist and artistic director of the edition, selected native German singers and used

"Naxos has assembled a cast of bright, youthful, expressive voices and a first-rate pianist to bring the music off... the results are delightful."

American Record Guide on CD 36

- Booklet includes full notes on the recordings and an alphabetical list of the songs.
- For the complete sung texts with English translations, visit: www.naxos.com/schubertcompletelieder

